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Komisji Gospodarki Narodowej oraz Komisji Samorządu Terytorialnego 

i Administracji Państwowej 
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Posiedzeniu przewodniczył: przewodniczący Komisji Gospodarki Narodowej Stanisław Jurcewicz. 

Porządek posiedzenia: 1. Rozpatrzenie ustawy o zmianie ustawy – Prawo o ruchu drogowym 

oraz ustawy o strażach gminnych (druk senacki nr 1030, druki 

sejmowe nr 2973, 3222 i 3705). 

W posiedzeniu uczestniczyli:  senatorowie członkowie Komisji Gospodarki Narodowej: Łukasz 

Abgarowicz, Wiesław Dobkowski, Stanisław Iwan, Stanisław 

Jurcewicz, Stanisław Kogut, Marek Martynowski, Jan Michalski, 

Andrzej Owczarek, Aleksander Pociej, Bogusław Śmigielski, Jan 

Wyrowiński, Roman Zaborowski, 

 senatorowie członkowie Komisji Samorządu Terytorialnego 

i Administracji Państwowej: Stanisław Iwan, Maria Koc, Andrzej 

Matusiewicz, Zbigniew Meres, Ireneusz Niewiarowski, Jarosław 

Obremski, Andrzej Pająk, Jadwiga Rotnicka, Janusz Sepioł, 

 senatorowie: Grażyna Sztark, Piotr Zientarski, 

 
 goście, m.in.: 

 Ministerstwo Infrastruktury i Rozwoju: 

 dyrektor Departamentu Transportu Drogowego Łukasz 

Twardowski, 

 przedstawiciele jednostek samorządu terytorialnego: 

 wójt gminy Rzecznica Tomasz Ginda, 

 wójt gminy Kobylnica Leszek Kuliński, 

 wójt gminy Potęgowo Dawid Litwin, 

 burmistrz miasta Brzeziny Marcin Pluta, 

 burmistrz miasta Żarki Klemens Podlejski, 

 zastępca burmistrza miasta Karlino Piotr Woś, 

 Sejm RP: 

 poseł sprawozdawca Maciej Banaszak, 

 

  Kancelaria Senatu: 

 pracownik Biura Legislacyjnego Maciej Telec. 
 

Przebieg posiedzenia:  

Ad 1. 

 

Ustawę oraz przebieg prac w Sejmie omówił poseł sprawozdawca Maciej Banaszak. 

Poinformował, że ustawa przewiduje odebranie strażom gminnym i miejskim uprawnień 

do przeprowadzania kontroli ruchu drogowego przy użyciu stacjonarnych lub przenośnych 

urządzeń rejestrujących. Zainstalowane fotoradary zostaną przekazane w zarząd Inspekcji 

http://orka.sejm.gov.pl/Druki7ka.nsf/0/488CE6A27CA9BD09C1257DA3003DDBF7/%24File/2973.pdf
http://orka.sejm.gov.pl/Druki7ka.nsf/0/75165748ACCAD739C1257E0400361EA1/%24File/3222.pdf
http://orka.sejm.gov.pl/Druki7ka.nsf/0/2012E459C24C5462C1257E8A005CCC7D/%24File/3705.pdf
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Transportu Drogowego. 

Przedstawiciel Biura Legislacyjnego zaproponował dodanie przepisu przejściowego 

dotyczącego zakończenia spraw o wykroczenia przeciwko bezpieczeństwu w komunikacji, 

ujawnionych przez straż gminną (miejską) przed dniem wejścia w życie niniejszej ustawy. 

W dyskusji senatorowie odnosili się do idei powołania straży gminnych (miejskich), 

oznakowania i umiejscowienia fotoradarów, konsekwencji finansowych i społecznych 

w przypadku pozbawienia gmin możliwości użytkowania urządzeń rejestrujących, 

konieczności przeznaczenia pieniędzy uzyskanych w wyniku kontroli fotoradarowych na 

poprawę bezpieczeństwa ruchu drogowego. 

Przedstawiciele samorządu terytorialnego wyrazili negatywną opinię w sprawie 

rozpatrywanej ustawy. Zaznaczyli, że odebranie strażom gminnym (miejskim) uprawnień 

do kontroli ruchu drogowego przy użyciu urządzeń rejestrujących ujemnie wpłynie na stan 

bezpieczeństwa na drogach oraz nadmiernie zwiększy obowiązki Policji i Inspekcji 

Transportu Drogowego. Ponadto spowoduje konieczność zwolnienia części pracowników. 

Zaapelowali, aby pozostawić strażom gminnym (miejskim) uprawnienia do używania 

stacjonarnych urządzeń rejestrujących. 

Odnosząc się do poruszanych zagadnień, poseł Maciej Banaszak powołał się na raport 

Najwyższej Izby Kontroli i podkreślił, że fotoradary, w szczególności używane przez 

straże gminne (miejskie), nie poprawiają bezpieczeństwa na drogach. Przyczyną  

polepszenia bezpieczeństwa na drogach jest poprawa jakości infrastruktury. Zasadne zatem 

jest przekazanie środków pobranych z tytułu kar za wykroczenia do Krajowego Funduszu 

Drogowego, a tym samym na budowę dróg i autostrad. 

Senator Jan Wyrowiński zgłosił wniosek o odrzucenie ustawy. Senator Roman Zaborowski 

złożył poprawki mające na celu przywrócenie strażom gminnym (miejskim) uprawnień do 

używania stacjonarnych urządzeń rejestrujących. Senator Stanisław Jurcewicz zgłosił 

poprawkę zaproponowaną przez Biuro Legislacyjne. 

W wyniku głosowania komisje odrzuciły wniosek senatora Jana Wyrowińskiego, przyjęły 

zaś wszystkie zgłoszone poprawki. 

Na sprawozdawcę komisji wybrano senatora Bogusława Śmigielskiego. 

 

Konkluzja: Komisje wnoszą o wprowadzenie 4 poprawek do ustawy (druk senacki nr 1030 A). 

 

W posiedzeniu komisji nie uczestniczyły osoby wykonujące działalność lobbingową. 

Opracowano w BPS 


